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Protokoł Nr  VI/2016 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  18 października  2016 roku 

w sali Urzędu Stanu Cywilnego 

w Osielsku  

 

Sesja zwołana w trybie art. 20 ust. 3 (na wniosek wójta gminy) ustawy   z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym  (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 446) 

 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 14
00

 do 16
40

. 

Na 15 radnych obecnych było 15 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

  Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy p. W. Sypniewski, Zastępca Wójta p. M. Jończyk,    

Skarbnik Gminy p. B. Nalaskowska oraz dyr. GZK p. L. Dziamski. 

Sołtysi:  M. Wędzińska, Cz. Betyna i St. Mikulski. 

Radni powiatowi: Ż. Kaźmierczak. 

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych:  

 8. Podjęcie uchwał:    

1) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący,  

2)  w sprawie  zmiany WPF, 

3) w sprawie  zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 

GZK, 

4) w sprawie współdziałania z gminą Dobrcz, w zakresie realizacji zadań ochrony p-

poż,  

 5) w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia zakładu komunalnego, 

 6) w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Osielsku,  

 7) w sprawie przyjęcia na rzecz gminy darowizny – gruntów stanowiących drogi 

 wewnętrzne,  położone w Niwach,  

 8) w  sprawie wykupu i przyjęcia darowizny, gruntów położonych w Niwach, 

 9) w sprawie ustanowienia służebności przechodu i przejazdu przez grunt stanowiący 

 własność Gminy Osielsko, położony w Niemczu oraz przyjęcia na rzecz gminy 

 darowizny gruntu położonego w Maksymilianowie,  

 10)w  sprawie przyjęcia darowizny i wykupu gruntów położonych w Niemczu, 

 11) w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-

 Pomorskiego w sprawie wyznaczenia aglomeracji Bydgoszcz 
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 9. Stanowisko Rady Gminy  w sprawie wystąpienia o przywrócenie Posterunku Policji  w 

Osielsku 

10. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

11. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie porządku obrad: 

Wójt wnioskował o ujęcie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały 

Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie wyznaczenia aglomeracji 

Bydgoszcz. Temat omówiony był na posiedzeniach komisji. 

 Porządek obrad, z uwzględnieniem wniosku Wójta, w drodze głosowania został przyjęty 

jednogłośnie-za. 

 

Ad. 4. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokoł w drodze głosowania został przyjęty jednogłośnie-za. 

 

Ad.5.   

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  uchwał.– 

stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdanie po wyjaśnieniach przez Wójta  Rada przyjęła 

przez aklamację.  

A. Różański - poprosił o przybliżenie problemu z kanalizacją na ul. Kolonijnej. 

Wójt -  dotyczy  przejścia z kanalizacją  na drugą stronę ulicy. 

A. Matusewicz- czy nastąpiło rozliczenie z firmą wykonującą ul. Wiązową. Czy będą  

naliczone kary umowne za przekroczenie terminu. 

 Wójt -wykonanie nakładki asfaltowej było planowane w krótszym terminie. Roszczenia 

mieszkańców są różne. Były interwencje o wykonanie dodatkowych zjazdów na posesję. 

Takie elementy powodują wydłużenie terminu. Są przypadki, że dodatkowe bramy powstają 

w nocy. 

W przyszłym roku planuję zwiększenie ilości wykonania nakładek asfaltowych i będą 

realizowane zgodnie z wymogami prawnymi dot. dróg. 

I. Kraszkiewicz- w obowiązującym systemie prawnym, właściciel winien uzgodnić 

urządzenie wjazdu. W innych przypadkach należy wyciągnąć odpowiednie sankcje.  

  

Ad. 6.  

Składanie interpelacji: 

  A. Różański:  

 "Już 10 lat temu, gdy pierwszy raz zostałem radnym przez cztery lata naszej kadencji 

wielokrotnie podnosiliśmy wraz z radną Lucyną Balbuzą problem budowy nowej świetlicy w 

Niemcza.  Ludność Niemcza systematycznie i dynamicznie rośnie, dlatego też porządna 

świetlica jest absolutnie potrzebna.   Obecna, stara, zużyta i mała świetlica już od dawna nie 

spełnia  dobrze swojej roli.   

Około sześć lat temu udało się wreszcie opracować projekt koncepcjny budowy nowej 

świetlicy w Niemczu i na tym się skończyło. 

Radni z Niemcza wielokrotnie składali zapytania i interpelacje w tej sprawie jednak nie 

przyniosło to do dzisiaj żadnych rezultatów.  W tym okresie 10 ostatnich lat ludność Niemcza 

podwoiła się i sprawa budowy nowej świetlicy stała się jeszcze bardziej pilna i aktualna. 
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Niestety środki przewidziane na dokumentację na ten cel w tegorocznym budżecie kolejny raz 

zostały przesunięte na następny rok, a to o kolejny rok odsuwa tę inwestycję 

Zostałem zobowiązany przez radnych rady sołeckiej Niemcza do zadania panu wójtowi i 

wysokiej radzie dwóch pytań, które teraz zadaję: 

1. Dlaczego tak się dzieje i dlaczego przez 10 lat niczego w tej sprawie nie zrobiono? 

2. Kiedy wreszcie zostanie zbudowana nowa świetlica w Niemczu? 

Odpowiedź pisemna " 

A. Matusewicz:  

  I.  "Szósty rok działa basen w naszej gminie, a ja od pierwszego dnia korzystam z przywileju 
codziennego pływania. Przez ten czas, oprócz oczywistej przyjemności, poznałem dobrze 
funkcjonowanie pływalni.  
 Przeżyłem częste spóźnienia ratowników, absencje kasjerów, niedziałający system kasowy 
czy systematyczny brak mydła pod prysznicami i okazjonalnie czynne jacuzzi. Przez kilka pierwszych 
zim z rury zjeżdżalni wiał siarczysty ziąb, zanim po interwencjach pływających załoga skorzystała z 
podpowiedzi i zatkała rurę… piłką rehabilitacyjną. Z czystością basenu i szatni nadal jest różnie. 
Było i tak, że po wskazaniu personelowi brudnej i zadeptanej posadzki, tuż po nocnym sprzątaniu, 
padła odpowiedź: „Z zapisu wideo wynika, że była ona myta!” 

Pomimo wielu wcześniejszych uwag i propozycji co do funkcjonowania obiektu, jak choćby 

zmiany oświetlenia na oszczędniejsze, wysokości opłat za korzystanie z pływalni czy ich braku 

przez uprzywilejowane grupy - uważałem, że były to złe dobrego początki. 

Ostatnio jednak straciłem tolerancję dla nieudolności, niekompetencji i braku odpowiedzialności 

osób zarządzających tym gminnym obiektem. 

1. Po przerwie serwisowej w okresie letnich wakacji, bez uprzedzenia został zmieniony 

system naliczania opłat. Choć regulamin cennika w pkt. 14 stanowi: Koszt pobytu jest 

rozliczony  

z dokładnością minutową poprzez pomniejszenie wartości środków finansowych na 

wykupionej Karcie, to teraz płacimy z góry za pełne 60 minut. Dla korzystających 

systematycznie z basenu to znaczący wzrost ceny. A wobec tych, którzy wykupili karnet 

„chwilę” przed niezapowiedzianą zmianą, to zwykle oszustwo!  

2. Od września tego roku, w godzinach porannych ponownie rezerwowane są tory dla 

uprzywilejowanych. O tym, które to tory, można było dowiedzieć się dopiero w 

czwartym tygodniu września! A rezerwacja październikowa torów została opublikowana 

na stronie GOSiR dopiero po interwencji - 6 bm. Nadal jednak nijak grafik ma się do 

rzeczywistości. 

Efekt jest taki, że znaczna część zapaleńców już sobie odpuściła. A rezerwowane trzy 

tory często są puste, bądź uczy się na nich pływać jedna lub dwie osoby. Jeszcze trochę 

aura dokuczy, to nawet i trener nie przyjdzie. Oburzające jest, że w skutek 

nieprzemyślanych decyzji praktycznie likwiduje się szansę korzystania przez naszych 

mieszkańców z basenu.  

3. Z niezrozumiałą konsekwencją przestrzegana jest przez panie w kasie decyzja szefowej 

GOSiR o jej uruchomieniu dopiero o godzinie 6:00. Uzasadnienie jest takie, że do sklepów też 

nie wchodzimy przed godziną otwarcia. Dla mnie korzystanie z basenu, to przyjemność 

porównywalna bardziej ze koncertem w filharmonii czy sztuką w teatrze. Tam z ważnym 

biletem wpuszczają przed gongiem. Gdyby tak było i na naszym basenie, to chcieliby z niego 

korzystać np. o 6:00 i ci którzy po 30-40 minutach wyjdą i zdążą na siódmą do pracy. Taką 

decyzję ułatwiałoby również naliczanie minutowe pobytu na pływalni. Nowy system opłat 
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wydaje się prostszy, wcale jednak nie jest szybszy. Upraszczając, 15 osoba w kolejce wchodzi 

po piętnastu minutach. A rano każda minuta się liczy! 

4. Zespół obsługi basenu, choć w większości to osoby zaangażowane i kompetentne, to jednak 

razi brak ich przygotowania do wykonywanych ról. Jak bowiem zrozumieć uwagę kasjerki: 

Pan ma na karcie trzy otwarte konta. A kto je utworzył? Może lepiej, gdyby pani,  

z wyprzedzeniem, informowała, że kończą się środki na karcie i zachęcała do jej doładowania.  

Basen ma kierownika, a pan kierownik podobno ma sekretarkę. Jeszcze nigdy go nie 

„przyłapałem” na sprawdzaniu czystości podłóg i sanitariatów, sprawności pryszniców czy 

policzeniu uszkodzonych dozowników mydła. Jeżeli dla niego to za trudne, to mógłby,  

od czasu do czasu, tak po prostu zapytać osoby korzystające z pływalni. 

5. Na basenie nie brakuje informacji o komercyjnych szkołach językowych, szkółkach pływania, 

nurkowania, imprezach GOSiR. Dlaczego więc nadal nie ma ogólnodostępnego, aktualnego 

grafiku zajętości torów i informacji, kiedy basen będzie nieczynny? Przecież obok cennika  

to właśnie podstawowa informacja! Na stronie internetowej GOSiR te informacje są 

najczęściej nieaktualne, nieprawdziwe bądź ich zwyczajnie nie ma. 

 

W związku z powyższymi uwagami zebranymi przeze mnie od współuczestników 

rannego pływania oczekuję: 

1. Ujawnienia i podania na stronie internetowej gminy, kto i na jakich zasadach korzysta  

z basenu w Osielsku, zgodnie z wykazem zajętych torów?  

2. Jakie są przychody Gminy z wynajmowania basenu dla szkółek pływania?  

3. Ile godzin tygodniowo i jakim podmiotom basen udostępniany jest nieodpłatnie? Czy są 

wśród nich takie organizacje, które korzystają z dotacji Gminy na swoją statutową 

działalność? Czy w tej sprawie obowiązuje „zarządzenie wójta nr 90/2015 z 29 grudnia 

2015 roku w sprawie ustalenia odpłatności za korzystanie z krytej pływalni, które w pkt.7 

stanowi, że zorganizowane grupy zawodników zrzeszonych w klubach sportowych mających 

siedzibę na terenie naszej gminy korzystają z pływalni nieodpłatnie w wymiarze 2 godzin 

miesięcznie, po uprzednim uzgodnieniu z kierownikiem pływalni, w ramach wolnych miejsc 

na torach. Upoważnia się dyr. GOSiR do zwiększenia ilości nieodpłatnych godzin dla 

klubów sportowych mających siedzibę na terenie gminy Osielsko, których zawodnicy 

osiągają wysokie wyniki na szczeblu krajowym lub międzynarodowym w pływaniu lub 

triathlonie, w ramach wolnych miejsc na torach pływalni.  

Z moich obserwacji wynika, że rano odbywają się wyłącznie zajęcia nauki pływania dla 

osób w różnym wieku. Dlaczego pływania nie uczą się na torze wypłyconym 

przeznaczonym właśnie do nauki?   

 

Jeżeli naszą gminę stać na nieodpłatne udostępniane basenu, to finansujmy tylko bilet wstępu 

bez wydzielania torów. A jeżeli ktoś nie nauczył się pływać na zajęciach szkolnych, to teraz niech 

płaci za instruktora, ale również dla gminy za bilet wstępu i prawo do odrębnego toru. 

Czy nie jest tak, że basen w Osielsku stał się atrakcyjnym miejscem zarobkowania przez różne 

szkółki, kluby i organizacje, współfinansowane czy wręcz utrzymywane z budżetu gminy? A 

przecież z informacji na stronie internetowej GOSiR Osielsko wynika że: W godzinach 

przedpołudniowych na basenie odbywają się głównie zajęcia wychowania fizycznego uczniów z 

okolicznych szkół.   

W pozostałych terminach pływalnia jest ogólnie dostępna. 

4. Jakie środki zamierzają podjąć władze gminy wobec osób, które zarządzają basenem, 

aby jego funkcjonowanie było zgodne z obowiązującym regulaminem oraz przyjazne  

i dostępne mieszkańcom Osielska?"  

 

Forma odpowiedzi: pisemna   

II.  "Podczas spotkania komisji ds. rozwoju gospodarczego w dniu 11 bm., przy omawianiu  zmian w 

budżecie na rok 2016 rok, dowiedzieliśmy się, że w wyniku kontroli Urzędu Kontroli Skarbowej 

konieczny jest zwrot do budżetu państwa części subwencji oświatowej za lata 2013 i 2014 w kwocie 

108 045,31 zł i odsetki w kwocie 28 500,00 zł. Dowiedzieliśmy się również, że jeszcze wyższe kwoty 
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musi zwrócić wiele innych gmin z naszego województwa.   

Proszę o wymienienie gmin z Województwa Kujawsko-Pomorskiego, które w wyniku 

przeprowadzonej kontroli UKS muszą zwrócić dotację oświatową.  

Czy władze gminy, zgodnie z sugestią komisji odwołały się już od powyższej decyzji? 

Z informacji ustnych, które otrzymałem z UKS wynika, że na razie jesteśmy jedyną gminą  

w Kujawsko-Pomorskiem, która ma zwrócić z tego tytułu dotację".  

Forma odpowiedzi: ustna 

A. Słysz- złożył interpelację w sprawie parkingów na terenie gm. Osielsko przy obiektach 

oświatowych, które miały być zaprojektowane przez UTP Bydgoszcz. Czy istnieje 

współpraca z UTP.  Przy szkole podstawowej w Maksymilianowie nie ma parkingu. Proszę o 

podjęcie działań w celu poprawy bazy parkingowej. 

Jest parking przy Orliku w Żołędowie, ale niedawno postawiony został płot, żeby nie 

rozjeżdżać trawy. Płot spowodował,  zmniejszenie liczby parkingowej. 

Ad. 7. 

 Zapytania do radnych powiatowych: 

K. Ciechański - kolejny raz zapytał, jakie działania podejmie  Starostwo  w celu 

zlikwidowania zastoiska wodnego na chodniku przy ul. Centralnej 1 w Osielsku. 

K. Lachowska- poprosiła o interwencję w sprawie pisma złożonego do Starosty i nie mam 

odpowiedzi. Sprawa dot. ul. Bydgoskiej na wysokości ul. Krzyszkowiaka miało być 

wykonane przejście dla pieszych.  Na jakim jest to etapie.  

M. Zielińska- na skrzyżowaniu ul. Centralnej z ul. Malinową jest obniżenie chodnika  

i po opadach  zbiera się woda. 

A. Różański - przy ul. Kolonijnej prowadzone są trzy duże budowy.  Zniszczony jest chodnik 

oraz jezdnia. Kolejny raz wnioskuje o namalowanie środkowych pasów- oś jezdni na całej 

długości ul. Bydgoskiej. 

J. Baumgart- przy chodniku ul. Centralnej na wysokości szkoły w Osielsku pozostawiono trzy 

topole. Wiatr łamie suche gałęzie, które spadają na chodnik, stwarzają zagrożenie dla 

pieszych. Tym chodnikiem dzieci uczęszczają do szkoły.  

Rada Powiatowa Ż. Kaźmierczak - poinformowała, wnioski z ostatniej sesji rady przekazała 

na piśmie do Starosty. Odnośnie ul. Centralnej 1, sprawa jest sporna i prowadzone jest 

postępowanie administracyjne. Pozostałe wnioski zgłoszę Staroście.  

 

Ad. 8.  

 Podjęcie uchwał:    

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący. 

Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany od ostatnich posiedzeń komisji. 

I. Kraszkiewicz - na komisji dyskutowaliśmy o ustalenie wydatków na zwrot części 

subwencji. Urząd Kontroli Skarbowej przeprowadził kontrole, nie tylko w naszej gminie.   

UKS sporządza protokoł, który idzie do Ministerstwa Edukacji. Dopiero Ministerstwo 

wystawia decyzję. Po  jej otrzymaniu można  odwołać się i starać się o umorzenie odsetek. 

Tego rodzaju jest wniosek z komisji. Będąc w gminie Dobrcz uzyskałem informację, że   

UKS przeprowadził tam kontrolę. Również nie mają jeszcze decyzji. Nie posiadam informacji 

ile gmin zostało objętych kontrolą. 

  

Wójt - jest protokoł UKS, nie mamy decyzji. Chcąc uniknąć dalszych odsetek, które są 

kroczące zaproponowałem tę zmianę w budżecie. Po otrzymaniu decyzji uruchomimy 

procedurę odwoławczą. 
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A.Różański- wnioskuję o zdjęcie tego punktu "ustala się wydatki na zwrot do budżetu 

państwa części subwencji oświatowej za lata 2013 i 2014 w kwocie 108 045,31 zł i odsetki w 

kwocie 28 500 zł", do czasu otrzymania decyzji.  Dopatruję się racjonalnych przesłanek i 

należy winnego ujawnić personalnie, powinien być ukarany. 

I.Kraszkiewicz- nie wiem, czy to jest merytoryczny błąd pracowników urzędu gminy, czy 

nieostrość orzekania Powiatowych Zespołów Orzekania o Niepełnosprawności. Stanowisko 

Wójta Gminy Dobrcz i moje jest podobne, aby wystąpić do ośrodków, które orzekają o 

interpretację. Jest to kwestia nie błędu merytorycznego a pewnej dowolności interpretacji 

przepisów. 

A. Matusewicz- popieram wniosek radnego A. Różańskiego. Nie znamy przyczyny powstania 

uchybienia. Uważam, że ktoś źle policzył. 

Z-ca Wójta p. Jończyk - przedstawiła okoliczności które wpłynęły na wysokość subwencji 

oświatowej w jednej ze szkół.  Sześciolatek w już "0" posiadał opinię, że jest dzieckiem    

autystycznym. Dziecko to przeszło do I klasy, matka zapewniała, że ma orzeczenie. Dziecko 

jest uczniem do dnia dzisiejszego, z orzeczeniem indywidualnego nauczania.  

 Subwencja oświatowa naliczana jest wg. Systemu Informacji Oświatowej  na dzień 30 

września poprzedzającego rok, którego dot. subwencja. Czyli na 30 września 2013 faktycznie 

szkoła aktualnego orzeczenia nie miała, ale miała orzeczenie jako 6-latka, że jest dzieckiem   

autystycznym. Matka zapewniała, że ma orzeczenie i je dostarczy. Orzeczenie dostarczyła, ale 

było z datą grudniową. Cały rok 2014 było prowadzone nauczanie indywidualne. Wg. 

kontrolującego na dzień 30 września - orzeczenia nie było i do tego faktu  

 kontrolujący wniósł zarzuty. 

Subwencja oświatowa na dziecko  autystyczne wynosi 9,5 raza bon oświatowy na dziecko, 

stąd powstała taka kwota. 

Wobec braku dalszych zapytań i wniosków Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 

wniosek radnego A. Różańskiego o wykreślenie punktu ustalającego wydatki na zwrot części 

subwencji oświatowej za lata 2013 i 2014 w kwocie 108 045,31 zł i odsetki w kwocie 28 500 

zł. Wynik głosowania była następujący: 

za - 3 

przeciw - 12 

wstrzymała się - 0. 

Wniosek została oddalony. 

 

A.Wiekierak- poprosił o wyjaśnienie sytuacji, że kolejny raz (było to również w roku 

ubiegłym)  zdejmuje się pewne inwestycje. Jedne są wykonywane, a inne nie. My jako radni 

zostajemy postawieni przed faktem dokonanym, że to urząd gminy decyduje, a nie my radni. 

Wójt - takie zmiany powstają z uwagi na nieprzewidziane okoliczności. Dla przykładu podam 

sytuację z ul. Leśnej. Na odcinku 1 km pojawiło się 20 nowych decyzji podziałowych  

i wówczas rozpoczyna się prace dokumentacyjno-projektowe od nowa. Ponadto powstają 

nieprzewidziane zadania - należy przebudować sieci  energetyczną, jak to miało miejsce  na 

ul. Krakowskiej.  Nie da się wszystkich inwestycji rozpocząć w styczniu z uwagi na braki 

mocy przerobowych. Do referatu inwestycji potrzeba byłaby dwóch dodatkowych 

pracowników. Na co od Państwa nie mam zgody. 

A.Różański - co stało na przeszkodzie, że projekt świetlicy nie powstał.  

W roku ubiegłym ustaliliśmy kryteria oceny budowy dróg, które nie są przestrzegane. 

Zadziwia mnie wiele inwestycji, które powstały jak np. nowa droga pomiędzy ul. Klonową a 

ul. Bydgoską, ul. Wiklinowa z chodnikiem gdzie są 4 domy w Żołędowie i ul. Azaliowa - 3 

domy w Maksymilianowie. Wiele ludzi czeka na ulice w innych miejscach. 
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A. Wiekierak- chodzi mi o nie podjęcie pewnych działań- te które mają odzwierciedlenie w 

dzisiejszej zmianie budżetu. Podczas procesu inwestycyjnego może wiele się wydarzyć 

sytuacji nieprzewidzianych. Tego nie kwestionuję. 

Wójt -  musimy stare świetlice dostosować do istniejących wymogów albo je zamknąć i 

dopiero możemy przystąpić do budowy nowych świetlic.    

Skutki podejmowane przez radę są kosztowne i niektórych zadań nie jesteśmy w stanie się 

wywiązać dlatego przenoszone są na rok następny. Budżet na zadania inwestycyjne wynosi 

21 000 000 zł.   

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy Osielsko na rok bieżący. Wynik głosowania był następując: 

 

za - 9 

przeciw - 5 

wstrzymał się -1 

 

Uchwała Nr VI/64/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osielsko na lata 2016-2023.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta następującą ilością głosów: 

za - 10 

przeciw - 3 

wstrzymało się -2 

 

Uchwała Nr VI/65/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Gminnego Zakładu Komunalnego.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta następującą ilością głosów: 

za - 12 

przeciw - 1 

wstrzymało się - 2 

 

Uchwała Nr VI/66/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie współdziałania z gminą 

Dobrcz  w zakresie realizacji zadań  dotyczących ochrony przeciwpożarowej.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VI/67/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 
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Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

utworzenia zakładu komunalnego. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VI/68/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego 

Ośrodka Kultury w Osielsku.  

K. Lewandowski - zabrał głos, miałem wiele wątpliwości, które pisemnie przedstawiłem 

komisji, że GOK powinien zajmować się kulturą, a nie rekreacją. Jednak po przeanalizowaniu 

z dyrektorem GOK, radnymi będę głosować za podjęciem tej uchwały. Nie mniej jednak będę 

monitorował pracę GOK. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VI/69/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia na rzecz gminy 

darowizny – gruntów stanowiących drogi wewnętrzne, położone w Niwach. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

 Uchwała Nr VI/70/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w  sprawie wykupu i przyjęcia 

darowizny, gruntów położonych w Niwach, 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VI/71/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności 

przechodu i przejazdu przez grunt stanowiący własność Gminy Osielsko, położony w 

Niemczu oraz przyjęcia na rzecz gminy darowizny gruntu położonego w Maksymilianowie. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VI/72/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

  

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia darowizny  

i wykupu gruntów położonych w Niemczu. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VI/73/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 
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Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu 

uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie wyznaczenia aglomeracji 

Bydgoszcz. 

Wójt odpowiedział na pytanie przez radnego A. Wiekieraka, że obszarem aglomeracji 

częściowo objęte są   tereny wsi Maksymilianowo.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VI/74/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Ad. 9.  

 Stanowisko Rady Gminy  w sprawie wystąpienia o przywrócenie Posterunku Policji  

 w Osielsku 

Przewodniczący obrad odczytał stanowisko Rady Gminy Osielsko skierowane do p. Mariusza 

Błaszczaka Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji do widomości otrzymują 

Komendant Wojewódzki i Komendant Miejskiej Policji w Bydgoszczy oraz Wójt Gminy 

Osielsko,  o przywrócenie Posterunku Policji w Osielsku. Treść stanowiska: 

"Powszechnie wiadomym jest, iż bezpieczeństwo i porządek publiczny stanowią 

zasadniczy i jednocześnie niezbędny element sprawnego funkcjonowania każdego Państwa na 

wszystkich jego poziomach. Bezpieczeństwo i porządek publiczny to dobro wspólne, leżące 

zarówno w zainteresowaniu organów władzy publicznej jak i wszystkich obywateli. 

Położenie Osielska w sąsiedztwie dużej aglomeracji miejskiej, infrastruktury 

wypoczynkowej, opartej o głównie o Zalew Koronowski oraz przebiegającej wzdłuż Gminy 

jednej z głównych dróg w kraju, drogi DK5 powoduje, iż Gmina Osielsko w sposób 

szczególny narażona jest na negatywne zachowania, obniżające poziom bezpieczeństwa 

obywateli i porządku publicznego na jej terenie. 

Obecny brak stałego posterunku Policji w Gminie Osielsko, utrudniony dojazd 

zespołów policyjnych, wprawdzie z sąsiedzkiej Bydgoszczy, wpływa na znaczny spadek 

poczucia bezpieczeństwa obywateli, wzrost zachowań wchodzących w konflikt  

z obowiązującym paradygmatem prawnym, wymusza na Gminie podjęcie wszelkich kroków 

do zmiany tych niekorzystnych zjawisk. 

W związku z powyższym oraz z faktem, iż obecne działania kierowanego przez Pana 

Ministra Resortu ukierunkowane są na poprawę bezpieczeństwa i porządku publicznego,  

Rada Gminy Osielsko wnosi do Pana Ministra prośbę o przywrócenie Posterunku Policji  

w Osielsku. Jednocześnie działając na rzecz poprawy bezpieczeństwa mieszkańców Gminy 

Osielsko Rada Gminy Osielsko deklaruje dalszą wolę wspierania wszystkich działań 

zmierzających do poprawy bezpieczeństwa publicznego w Naszej Gminie". 

 

 Powyższe stanowisko, w drodze głosowania zostało przyjęte jednogłośnie - za. 

 

Ad. 10. 

 Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

 Wójt Gminy  odpowiedzi na interpelacje radnego A. Różańskiego i A. Matusewicza zostaną 

udzielone na piśmie, zgodnie z ich sugestią. 

Z-ca p. Jończyk - I część kontroli, przeprowadzona przez UKS obejmowała lata 2011-2012. 

W tym czasie m. in. było poddane kontroli m. Szubin, które musiało  zwrócić część subwencji 

oświatowej, więc nie jesteśmy jedyna gminą kontrolowaną.  Druga tura kontroli obejmowała 

lata 2013- 2014, w tym też gmina Osielsko. Jak wynika z uzyskanych informacji od 
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kierowników oświaty z innych gmin, tam gdzie były przeprowadzone   kontrole, zwracana 

jest część subwencji. Tak więc nie można powiedzieć, że kontrolą była objęta tylko gmina 

Osielsko. Nie jest to z zaniechanie lecz z tych powodów o których mówiłam we 

wcześniejszym wystąpieniu. 

Są orzeczenia o potrzebie kształcenia indywidualnego i orzeczenia o kształceniu specjalnym. 

Na podstawie orzeczenia o kształceniu indywidualnym musimy natychmiast uruchomić  

dodatkowe godziny dla danego dziecka, ale wyższa . subwencja  przyznawana jest na 

podstawie orzeczenia o kształceniu specjalnym.   Pojawiło się teraz, w związku z różną 

sytuacją rodzinną dzieci nauczanie indywidualne ze wskazaniem w szkole gdzie oprócz 

indywidualnych godziny nauki dla tego dziecka musi być wydzielone pomieszczenie w 

szkole.  Jeżeli nie ma jednocześnie z orzeczeniem o nauczaniu indywidualnym orzeczenia o 

kształceniu specjalnym, to zgodnie z przepisami  nie należy się wyższa  subwencja. 

 

Wójt, odpowiadając radnemu A. Słysz- współpraca z UTP istnieje, ale nie doszło do 

podpisania umowy z uwagi na zmiany kadrowe na uczelni.   

Planujemy przeniesienie toru  speedrowerowego z Maksymilianowa do Żołędowa. W miejscu 

obecnego toru planuje się w Maksymilianowie  zorganizować  parking.  

 

Ad. 10 

Wolne wnioski i zapytania: 

Przewodniczący obrad poinformował o  stanie złożonych oświadczeń majątkowych.  

Do Wójta gminy wpłynęły oświadczenia od: Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy  

i pracowników wydających decyzje administracyjne w imieniu Wójta oraz dyrektorów  

i kierowników jednostek organizacyjnych gminy. Wszystkie oświadczenia zostały wysłane do 

odpowiednich Urzędów Skarbowych.  

 Wszyscy radni złożyli oświadczenia w ustawowym terminie, które przekazałem do 

Pierwszego Urzędu Skarbowego w Bydgoszczy. Przewodniczący Rady  i Wójt  złożyliśmy 

oświadczenia majątkowe do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w Bydgoszczy również w 

ustawowym terminie.  

Ponadto poinformował o wspólnym posiedzeniu komisji dnia 26 października br. o godz. 

13.00. Tematem posiedzenia będą następujące zagadnienia:  

1. Plan rozwoju sieci drogowej - materiały radni otrzymali drogą elektroniczną. 

2. Ocena aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Osielsko. 

Jeżeli czas pozwoli to nastąpi  omówienie miejscowego planu zagospodarowania na linię 400 

kv i planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w Niemczu w rejonie ulic 

Smukalskiej i Kościuszki. 

Następnie Przewodniczący oddał głos mieszkance gm. Osielsko.  p. Grzelak, która zwraca się 

z prośbą o zweryfikowanie postanowień uchwały Nr IV/40/2016 z dnia 14 czerwca 2016 r.  

Rady Gminy Osielsko w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Osielsko w związku z ustaleniem przydziału worków przeznaczonych do segregacji 

odpadów. p. Grzelak  wnosi o  nielimitowaną ilość worków na jednego mieszkańca oraz 

obniżenie ceny za dokupienie 1 worka (obecnie  jest 5 zł za worek). Gmina przyznała 15 

worków na 1 osobę na okres sześciu miesięcy tj. 2,5 worka na miesiąc. Segregując sumiennie 

odpady ta ilość worków mnie nie wystarcza. Wobec braku worków zmuszona jestem je 

dokupić w cenie 5 zł za worek,  nie jest to propozycja do przyjęcia. Proszę o ponowne 

odniesienie się do postanowień uchwały Nr IV/40/2016 i zweryfikowanie jej tak, bym ja i inni 

mieszkańcy gminy mogli rzeczywiście skutecznie segregować odpady. 

Dyskusja trwała nad ilością worków do segregacji odpadów.   

Radny A. Matusewicz  stwierdził, że ma nadmiar worków i może je odstąpić.   
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A. Różański wnioskował zakończenie dyskusji w tym temacie. Zaproponował zebranie  opinii 

od mieszkańców na zebraniach wiejskich, które odbędą się najbliższym czasie. Wówczas 

możemy pochylić się nad tym tematem. 

Pozostali radni przychylili się do powyższej wypowiedzi. Przewodniczący obrad podziękował  

mieszkance za wystąpienie i przeszedł  kontynuacji punktu porządku obrad - wolne wnioski i 

zapytania. Następnie głos zabrali: 

 K. Lachowska wnioskowała o ścięcie trawy przy Orliku w Niemczu. Zapytała czy 

zaplanowane inwestycje na rok bieżący zostaną wykonane.  

Wójt tak. Nie widzę zagrożenia w ich niewykonaniu.  

G. Paliwoda - wnioskował do dyrektora GZK o nawiezienie kamieniem tłuczniem miejsca   

końcowego przystanku autobusu szkolnego.  

I. Ratuszna wnioskowała o uporządkowanie lasku pomiędzy ul. Koronowską a ul. 

Bożenkowską. 

Wójt - lasy sprząta Nadleśnictwo. Akcja sprzątania trwa. 

A.Różański- temat z zebrania wiejskiego w Niemczu, są dziury przy rondach na ul. 

Słowackiego - wypowiedź skierował do dyrektora GZK. 

Zwrócił uwagę na panujący bałagan przy trybunach na boisku sportowym w Żołędowie. 

Cz. Betyna - zapytał czy do końca br. będzie  budowana  ul. Wiśniowa w Maksymilianowie. 

Na ostatniej sesji zwracałem uwagę na funkcjonujące dzikie schronisko dla zwierząt w 

Maksymilianowie.  

Podziękował dyrektorowi GZK za sprawne wykonanie nakładki asfaltowej łącznie z 

wjazdami  na posesje na ul. Ogrodowej w Maksymilianowie. Nie ukrywam, były pewne 

trudności o czym wspominał Wójt. 

 A. Matusewicz- skrzyżowanie ul. Wiązowej z ul. Poprzeczną zostało rozjechane przez 

samochody dostawcze. Czy zostaną ustawione jakieś słupki na stałe, które będą wskazywały 

właściwy tor drogi-skrzyżowania. 

Grunt pomiędzy skrzyżowaniem Wiązowa-Poprzeczna, gdzie był magazynowany materiał na 

czas budowy ulicy. Częściowo został uporządkowany, nawieziony kamieniem oraz częściowo 

czarnoziemem. Czy teren ten będzie należycie uporządkowany. 

Na ul. Gronostajowej jest tzw. sięgacz,  stoi tam  słup oświetleniowy, który  mógłby być 

postawiony po drugiej stronie. Kwestię tą poruszyłem w referacie inwestycji i nadal jest bez 

zmiany.  

Fundament słupa został obudowany kostką, co zmniejsza światło drogi i utrudnia przejazd  na 

wrotkach czy  pojazdom. 

Wójt tak jak wspomniałem w swoim sprawozdaniu, ul. Wiązowa czy ul. Borsucza nie są 

jeszcze odebrane. Między innymi jest nieodpowiednie uporządkowanie terenu. 

Odpowiadając  sołtysowi Cz. Betynie, w Maksymilianowie jest hotel dla psów, referat 

Ochrony Środowiska monitoruje jego funkcjonowanie.   

Na ul. Wiśniowej w tym roku będą rozpoczęte prace. Część prac na rondach w Niemczu 

wykonał GZK. Jeżeli są jeszcze jakieś uwagi to proszę o kontakt. Również GZK w 

Bożenkowie nawiezie kamieniem tłuczniem miejsce zawracania autobusu szkolnego.   

A.Wiekierak- podziękował za nowo wybudowane  przedszkole w Osielsku. 

 Wójt -  po zakończeniu budowy przedszkola został złożony wniosek o dofinansowanie w 

ramach ZIT. 

 

Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

  

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 


